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Passen les 11 de la nit i desenes de persones 
es van apropant al poliesportiu de Llefià, que 
des del passat 6 de juny, fins al 6 de juliol, és 
un dels epicentres de la cultura musulmana a 
Badalona. Prop de 500 homes i dones acostu-
men a aplegar-s’hi cada nit, durant una o dues 
hores, per a la pregària col·lectiva nocturna 
del Ramadà, at-tarawih, la celebració religiosa 
més important de la comunitat islàmica, nota-
blement nombrosa a la ciutat i a les localitats 
veïnes de Santa Coloma i Sant Adrià. “Les 
portes estan obertes a tots aquells que vulguin 
venir a resar: blancs, negres, grans i petits... 
vénen persones de tots els barris i d’altres 
ciutats, fins i tot de Barcelona i el Maresme”, 
explica un dels membres de la Comunitat Mu-
sulmana de Bilal, amb seu al barri de Llefià. 
Després de molts anys, aquest 2016 l’entitat 

La comunitat musulmana de 
Badalona viu el Ramadà als 
espais públics
Els col·lectius musulmans de la ciutat 
lloguen quatre equipaments municipals

ha pogut tornar a llogar el pavelló i anima a 
tots els ciutadans musulmans a unir-se. “Te-
nim un espai molt ampli i ens agradaria estar 
tots junts”, apunta el president de l’oratori, Al-
buhari.  Igual que a Llefià, arreu de Badalona 
hi ha altres equipaments municipals en els 
que diferents comunitats musulmanes orga-
nitzen aquest mes del Ramadà les pregàries 
quan s’apropa la mitjanit. A més del pavelló de 
Ronda Sant Antoni, també utilitzen el Centre 
Cívic de La Salut, el poliesportiu de Montigalà 
i l’antic institut B9, al barri de Sant Roc. D’altra 
banda, des del consistori s’exigeix a totes les 
comunitats una assegurança de responsabili-
tat civil i respecte total del descans del veïnat.

200 euros diaris de lloguer
En tots els casos són espais llogats, en les 

La comunitat s’obre al barri
L’entitat Al Riduan organitza un sopar obert a Llefià
Dissabte passat, dues allargades taules van 
aplegar al voltant de 200 persones a la plaça 
de la Dona del barri de Llefià. Dones, ho-
mes, nens i nenes, seguidors de la religió 
musulmana però també no creients, es van 
reunir en un acte obert a tothom per cele-
brar el ‘iftar’, la celebració de l’àpat amb el 
que la comunitat islàmica trenca el dejuni 
diürn del Ramadà. L’associació cultural mu-
sulmana Al Riduan va voler celebrar la ini-
ciativa, de forma conjunta amb l’Associació 
de Veïns de Juan Valera, per tal de mostrar 
al barri una part de la tradició islàmica que 
durant un mes regeix la vida de molts bada-

lonins i badalonines. Qualsevol veí que s’hi 
apropés tenia una cadira i un plat, i alguns 
d’ells s’afegien a l’àpat, encuriosits per un 
acte que volia desprendre una forta càrrega 
positiva i alegre.“És molt important poder 
celebrar aquesta festa de forma oberta al 
carrer. És una forma de donar a conèixer 
la nostra cultura i trencar barreres entre la 
comunitat musulmana i la gent del barri que 
és d’una altra religió o cultura. Volem apro-
par-nos a la gent i celebrar la nostra festa 
de forma conjunta”, explica amb entusias-
me en Fuat Borni, president de la Federació 
Islàmica de Catalunya i representant legal 

de la comunitat badalonina d’Al Riduan. 
Més enllà de la religió, en Rafael Honorato, 
musulmà membre d’Al Riduan, reivindica la 
importància social del Ramadà. “Ens fa sen-
tir humans, ens fa passar gana, com molta 
gent amb dificultats que no té recursos per 
menjar cada dia”. Insisteix en que, la de 
dissabte, era una celebració “intercultural”, 
i que al Ramadà s’hi poden sumar totes les 
cultures que ho vulguin. Mentre ens expli-
quen la importància del Ramadà, musul-
mans i no musulmans xerren i riuen entre 
plats i gots. I els més petits corren i juguen 
al seu voltant. “Em graves marcant un gol?”.

EL RAMADÀ A BADALONA: 1 i 2- Sopar a l’aire lliure, a Llefià, de la comunitat 
Al Riduan 3- Pregària nocturna al poliesportiu de Llefià 
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Tot i que a Badalona hi ha sis comu-
nitats musulmanes, només existeixen, 
a dia d’avui, tres espais físics on des-
envolpar el culte i les seves activitats 
culturals: el Camí de la Pau, a Artigues; 
la Mesquita Mariam, al barri de La Pau, 
i l’Oratori de la Comunitat Musulmana 
de Bilal, al carrer Àsia a Llefià. Durant el 
passat mandat, el PP d’Albiol va establir 
una moratòria per suspendre l’obertura 
de locals de culte arreu de la ciutat. 
Aquest parèntesi ja va caducar, però, 
des de llavors, l’Ajuntament no ha rebut 
cap sol·licitud per obrir nous espais. De 
fet, només s’ha impulsat un centre de 
culte durant el darrer any, i es tracta de 
la reobertura d’un espai evangèlic. “De-
manem a les entitats religioses l’adreça 
del local abans d’instal·lar-s’hi per fer 
una revisió i comprobar que compleix 
les condicions tècniques”, explica el 
coordinador de Participació, Rafa Cres-
po. Un cop assegurats els requisits, 
s’engega un procés d’informació al 
veïnat en el que s’implica la comunitat 

Cap nou 
centre de culte 
musulmà

mateixes condicions que la resta d’associa-
cions i entitats de la ciutat, insisteixen en 
remarcar des del govern local. De fet, en 
el cas dels poliesportius, les comunitats 
paguen una taxa més encarida, atès que es 
tracta d’actes no esportius. En tots els ca-
sos, es compta també el cost del conserge 
i els consums de llum i aigua. Cada nit de 
lloguer, doncs, pot suposar prop de 200 
euros per al col·lectiu, en el cas dels pave-
llons, i més de 50 en el cas del centre cívic.  
Des de l’Ajuntament prefereixen no fixar una 
dada total dels ingressos que suposaran els 
lloguers, ja que fins al 6 de juliol hi podrien 
haver modificacions i les quantitats podrien 
variar, però des de la Comunitat Musulmana 
Bilal apunten que demanar una hora diària 
el poliesportiu de Llefià durant les nits els hi 

suposarà una despesa de 6.000 euros, més 
o menys, mentre que la del centre cívic seria 
d’uns 2.000.

La 5a ciutat espanyola amb més mu-
sulmans
No existeix un registre oficial de les persones 
de religió musulmana que habiten a Badalo-
na i tampoc és senzill tenir una xifra exacta. 
A la ciutat hi viuen unes 26.000 persones de 
nacionalitat estrangera i, d’aquestes, prop 
d’un 50% serien pertanyents a la comunitat 
musulmana. En aquest sentit, a Badalona hi 
haurien entre 10.000 i 15.000 ciutadans se-
guidors de l’Islam, fent un anàlisi a ‘grosso 
modo’. Segons l’estudi de 2015 de la Unió 
de Comunitats Islàmiques d’Espanya, això sí, 
Badalona seria la cinquena ciutat espanyola 
amb més població musulmana, per darrera 
de Barcelona, Ceuta, Madrid i Melilla.
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Es tracta del primer assassinat per violència masclista en cinc anys a la ciutat

Els Mossos d’Esquadra van de-
tenir el passat dissabte un home 
de 62 anys, de nacionalitat es-
panyola i veí de Badalona, com a 
presumpte autor de la mort de la 
seva parella. La víctima, una dona 
de 40 anys també de nacionalitat 
espanyola, va ser trobada pels 
agents al seu domicili de Badalo-
na. L’Àrea d’Investigació Criminal 
de la Regió Policial Metropolitana 
Nord ha obert una investigació per 
tal d’esclarir els fets ocorreguts 
al carrer d’Alfons XIII, a la zona 
fronterera entre Artigues i Llefià. 
Des de dissabte a la tarda, l’Ajun-
tament i la ciutat de Badalona han 
manifestat el seu condol, rebuig i 
condemna per la mort de la seva 
veïna a causa d’un acte de violèn-
cia masclista. “Arancha, nunca te 
olvidaremos”. Era una de les pan-
cartes que es podia llegir dilluns 
a la tarda a la plaça de la Vila. El 

Un home mata la seva parella 
i Badalona es bolca per condemnar els fets

ple municipal, reunit de forma ex-
traordinària, va aprovar de forma 
unànime una declaració institu-
cional per denunciar l’assassi-
nat, que va deixar la tercera dona 
morta per violència masclista a 
Cataluna aquest 2016, segons els 
Mossos. L’Ajuntament condemna 

contundentment l’assassinat de 
la ciutadana i expressa el condol 
a la família. Rebutgem totes les 
formes de violències masclistes i 
insistim en la necessitat de con-
tinuar treballant des de tots els 
àmbits contra les arrels que sos-
tenen aquesta xacra”, expressa el 

Concentració a la plaça de la Vila

document. Després del ple, des-
enes de persones, més enllà de 
les autoritats municipals i càrrecs 
polítics, es van reunir a la plaça 
de la Vila en un acte senzill en 
el que van intervenir el col·lectiu 
feminista Bloc Violeta i la Fede-
ració de Dones de Badalona. L’al-
caldessa Dolors Sabater va cloure 

Actuacions judicials
PRESÓ SENSE FIANÇA PER AL MARIT

El jutjat de violència sobre la 
dona de Badalona ha acordat 
presó provisional comunicada 
i sense fiança per a l’home acu-
sat de la mort de la seva pare-
lla, dissabte al carrer d’Alfons 
XIII de Badalona, a la zona en-
tre Artigues i Llefià. L’acusació 
serà d’homicidi o assassinat i 
això es concretarà a mesura 

els parlaments. “Reafirmem el 
nostre compromís polític per 
eliminar aquesta xacra. Fem una 
crida a tota la societat per eradicar 
aquest patriarcat i masclisme in-
crustat en les estructures social, 
perquè cal la complicitat de to-
thom, des de l’educació dels més 
petits”.

que avanci la instrucció del 
cas, segons ha informat el Tri-
bunal Superior de Justícia de 
Catalunya. La víctima era una 
dona de 40 anys i la seva pa-
rella, un home de 62 anys, va 
ser detingut el mateix dissabte 
pels Mossos d’Esquadra des-
prés d’entregar-se per voluntat 
pròpia.

Hi estarien implicades les famílies dels Bicho i els Amaya, residents al barri

Sant Roc ha viscut aquesta set-
mana moments de tensió després 
d’un tiroteig que es va saldar amb 
tres ferits el passat dimarts a la 
tarda. Els fets van tenir lloc passa-
des les cinc de la tarda a la fron-
tera amb la localitat de Sant Adrià, 
a la zona sota la C-31, a l’alçada 

Un tiroteig entre clans familiars 
a Sant Roc se salda amb tres ferits

del carrer Festa Major Iquique i 
l’avinguda Marquès de Montroig.
 La batussa va derivar d’una dis-
puta interna entre dues famílies 
del barri, els Bicho i els Amaya, 
alguns membres de les quals 
s’haurien enfrontat per motius 
sentimentals, segons apunten 

algunes fonts. Els fets van des-
embocar en tres ferits per arma 
de foc, que van ser traslladats 
d’urgència a hospitals de la zona. 
Un d’ells va resultar ferit greu, tot 
i que la seva vida no corre perill, 
segons els Mossos. Es tracta de 
tres homes de 70, 45 i 24 anys, 
dos dels quals són pare i fill.
 Mossos d’Esquadra i policia local 
es van desplaçar a la zona ràpida-
ment i hi van romandre per calmar 
els ànims. Els Mossos investi-
guen els fets i, a hores del tanca-
ment d’aquesta edició, encara no 
s’havia produït cap detenció. 
 
Cap relació amb Peluos o Bal-
tasares
Fonts del barri de Sant Roc asse-
guren que es tracta d’un enfronta-
ment aïllat per una qüestió interna 
i íntima de dues famílies del barri, 
i descarten que sigui un fet rela-

Imagen del lloc dels fets amb la policia intervenint

cionat amb l’enfrontament entre 
famílies gitanes, Peluos i Baltasa-
res, que va provocar la marxa de 

L’oposició política es mostra molt crítica
CRÍTIQUES PER LA GESTIÓ DE LA SEGURETAT

Les reaccions polítiques al ti-
roteig de dimarts no es van fer 
esperar gaire. El primer va ser 
el convergent Ferran Falcó, qui 
va avisar a través de les xarxes 
socials que cal prendre mesu-
res pel que fa a la “presència i 
autoritat policials” al barri i al 
treball social necessari perquè 
Sant Roc no torni al seu “passat 
més fosc”. El regidor també va 
criticar la gestió del PP, el pas-
sat mandat. En plena campanya, 
Albiol també va aprofitar per 
recordar la supressió de la Uni-

centenars de persones el mes de 
març arran d’un assassinat al Port 
Olímpic

tat Omega i creu que, amb un 
equip d’intervenció especial, 
aquests fets disminuirien i es-
tarien més controlats. També el 
president dels socialistes, Àlex 
Pastor, va posar de manifest 
que el govern no havia anun-
ciat cap moviment després del 
tiroteig i va assenyalar, un cop 
més, la poca agilitat municipal 
en certes matèries. L’alcaldessa 
Dolors Sabater va demanar a 
Interior mesures suficients per 
garantir la seguretat, en aquest 
cas i en el dia a dia del barri.
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El govern afronta l’obertura 
de dos Mercadona més a Morera i Sant Roc
El projecte de Badalona Capaç segueix endavant i se suma al de la Penya a Pomar

Protesta a la Morera / Antonio Cortada

Assumida l’obertura del Mercadona de Po-
mar a uns terrenys de la Penya, un procés 
que el govern assegura que es va trobar tra-
mitat i reglat quan va accedir a l’Ajuntament, 
l’executiu ha d’afrontar ara l’impuls de dos 
nous supermercats més de la firma valen-
ciana: els dos lligats al projecte de Badalo-
na Capaç, a Morera i a Sant Roc.
Aquest dimarts, diferents regidors de go-
vern s’han citat al barri de Morera amb 
desenes de veïns per explicar la iniciativa, 
recollir opinions contràries i intentar es-
clarir el major nombre de dubtes possible. 
I és que Mercadona es topa amb sectors 
detractors entre el veïnat i, sobretot, entre 
els comerciants d’aquesta zona de la ciu-
tat, que, en pocs anys, haurà acumulat tres 
Mercadona si es compleixen les previsions: 
Pomar, Morera i Bufalà.
El regidor d’Urbanisme, Oriol Lladó, explica 
que el projecte de Badalona Capaç s’ha anat 
parlant els darrers mesos amb les diferents 
entitats i plataformes del districte, consells 
i comissions i volen intentar apropar pos-
tures en aquelles qüestions que es puguin 
negociar. No obstant, la instal·lació dels 
dos nous Mercadona sembla irreversibles.
“Mercadona no és el nostre model de co-
merç i ciutat, però aquesta iniciativa té 
una contrapartida social molt important i 
va despertar molt consens a final del pas-
sat mandat. A més, ningú ens assegurava 
que bloquejar l’operació no signifiqués 
que la marca pogués obrir un local a un 
altre enclavament del barri”, argumenta el 
responsable d’Urbanisme. Lladó, a més, 
recorda que donarà resposta a la “urgència 
contrastada” d’una entitat social que treba-
lla amb persones amb discapacitat, Badalo-
na Capaç, que actualment es troba en unes 
instal·lacions “on no pot estar”, a la zona 
sud de la ciutat.
Aquest mes de juny, a molt tardar el mes 
de juliol, el Ple debatrà els darrers tràmits 

que l’Ajuntament ha de fer pel que fa al pro-
jecte entre Badalona Capaç i Mercadona. 
D’una banda, l’aprovació provisional de la 
modificació del PGM al Turó de l’Enric de 
Morera, que si passa haurà d’anar a mans 
de la Generalitat perquè doni el vistiplau; de 
l’altra, la definitiva del Ple Especial a l’actual 
pastilla de terreny on està situada la seu de 
Badalona Capaç, a la frontera entre Sant 
Roc i Congrés. 
Cal veure quin serà el posicionament dels 
diferents grups municipals. A priori, el 
projecte comptarà amb el suport, a més del 
govern, del Partit Popular, que va impulsar 
la idea a finals del passat mandat, el que ja 
asseguraria l’aprovació. Si l’operació arriba 
a bon port, la Fundació Badalona Capaç es 
traslladarà a unes noves instal·lacions al 

OPOSICIÓ VEÏNAL I COMERCIAL

Sens dubte, l’obertura d’un nou Merca-
dona al districte nord de la ciutat desper-
ta contrarietats de sectors molt diversos. 
Veïns i petit comerç, aglutinats en dife-
rents plataformes, com ara la contrària 
al mateix supermercat o la de protecció 
ambiental del Turó de l’Enric, es mos-
tren contraris, tal i com han escenificat 
aquesta setmana. Els petit comerç avisa 
que el model comercial de la ciutat està 

abocat a un canvi negatiu per al teixit 
de botigues de barri, sobretot al sector 
de Bufalà, Morera, Pomar, on hi haurà 
una forta concentració de Mercadona. 
“Entenem les necessitats de Badalona 
Capaç, però no es pot anteposar el seu 
projecte i perjudicar els interessos d’al-
tres col·lectius de la ciutat. La gestió que 
s’ha fet fins ara de la fundació no ens por 
condemnar a la resta”, considera el pre-

barri de la Morera; a canvi, Mercadona po-
drà obrir dos nous establiments: a la pròpia 

Morera i a l’actual seu de l’entitat, a Sant 
Roc-Congrés.
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Meritxell Batet, Albiol, Artur Mas i Gabriel Rufián han estat a la ciutat 

Primers dies de tempteig electo-
ral a Badalona, que, a diferència 
de les darreres campanyes, viurà 
dues setmanes prèvies a les elec-
cions del 26J més tranquil·les. Ni 
grans míitngs ni líders estatals, 
almenys de moment, a la ciutat. 
Sí han passat per la ciutat algunes 

Primers dies de campanya sense 
grans mítings a Badalona

figures destacades de la políti-
ca catalana, això sí. El primer va 
ser en Gabriel Rufián, que va fer 
una passejada i uns parlaments el 
passat dissabte al barri del Con-
grés, on va reivindicar la plurali-
tat del projecte independentista i 
del procés del nou hipotètic estat 

català en general. Ja dimecres, 
el badaloní Xavier Garcia Albiol 
va deixar-se veure amb tot el seu 
equip local de campanya, que a la 
ciutat utilitza la nomenclatura ‘Al-
biol per Badalona’, i no Partit Po-
pular, als ‘encants’ del barri de La 
Salut, on va aprofitar per parlar de 
política nacional, però també del 
tiroteig que va sacsejar dimarts 
Sant Roc. DImecres va ser un dia 
carregat. Al migdia, l’expresident 
Artur Mas va estar acompanyat 
per Ferran Falcó i altres membres 
de CDC al Centre de Badalona, on 
van dinar al Restaurant Can Frai 
amb membres de molts sectors 
i àmbits de la ciutat. A la nit, el 
PSC va organizat un sopar a peu 
de platja, a la Guingueta, amb la 
candidata per Barcelona Meritxell 
Batet, que hores abans va ser a 
Santa Coloma amb l’expresident 
Zapatero.Mertixell Batet a Badalona / PSC

ADA COLAU I INÉS ARRIMADAS FAN ACTE DE 
PRESÈNCIA A LLEFIÀ AQUEST CAP DE SETMANA

Las festes de Sant Joan de Llefià 
atrauran aquest cap de setmana 
l’ambient polític local al barri. 
En Comú Podem prepara per a 
aquest dissabte l’acte de cam-
panya que probablement atraurà 
més persones a Badalona fins al 
26J. El candidat Xavier Domè-
nech, l’alcaldessa Ada Colau i la 
regidora de Madrid Rita Maestre 
seran alguns dels protagonistes 

de l’acte principal de confluència 
a Badalona (12h, plaça Trafal-
gar). La líder catalana de Ciu-
tadans, Inés Arrimadas, per la 
seva part, farà una passejada pel 
passeig de La Salut, dissabte a 
la tarda, i visitarà les festes del 
Gran Sol (19.30h). Encara que 
no està confirmat, el PP podria 
impulsar un altre acte el proper 
dimecres.

Acte d’En Comú Podem al desembre
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El govern té previst ampliar la regulació d’aparcament a mig termini

L’aparcament és un problema no-
table a certes zones de la ciutat 
amb alta densitat de població i, 
per tant, de vehicles. En aquest 
sentit, certs sectors de la ciutat, 
com ara els comerciants, dema-
nen la implantació d’espais regu-
lats per tal de fomentar la rotació 
dels vehicles i el seu moviment 
per facilitar l’aparcament. I és que 
Badalona és la gran ciutat catala-
na amb menys zona d’aparcament 
regulat, amb un nombre inferior 
a 600 places al llarg de l’any 
-augmenten durant l’estiu-. No 
es refereixen estrictament a zona 
blava, no obstant, sinó també 
zones verdes per a residents, un 
concepte que a dia d’avui no s’ha 
instaurat a Badalona i que funcio-
na a moltes àrees de Barcelona, 
per exemple. 

Engestur engega un estudi sobre la implantació 
de noves zones blaves i verdes a la ciutat

El regidor d’Urbanisme i pro-
visionalment d’Espais Públics, 
Oriol Lladó, explica que el govern 
espera projectar a mig termini 
aquest mandat noves àrees de 
pàrquing de superficie regulades 
que responen al Pla de Mobilitat 

Urbana que anirà a Ple aquest 
mes de juny per ser aprovat. Lla-
dó avança que l’Ajuntament ha 
encomanat  a Engestur un estu-
di per a la implantació de noves 
zones blaves, però també les pri-
meres zones verdes de la ciutat.

Zona blava al centre

Zones previstes pel Pla de Mobilitat
BARRIS DEL CENTRE, LA SALUT I MONTIGALÀ

El Pla de Mobilitat preveu la 
implantació de diferents zones 
regulades dividides en dues 
fases. La primera, afectaria 
al sector del centre de la ciu-
tat, comprenent Casagemes, 
Centre, Dalt la Vila, Progrés, 
Front Marítim i Raval, barris 
que reben molta pressió de 
visitants durant l’estiu degut 
a la proximitat de la platja. En 
aquest sentit, les zones per a 
residents tindrien bona rebuda 
i ajudarien a pacificar la inten-
sitat vial que pateixen des de fa 
anys i comptarien amb un am-
pli consens veïnal. En una se-

gona fase, el pla també pretén 
incidir als barris de La Salut 
i Montigalà, amb una densi-
tat de població i moviment 
comercial importants. A dia 
d’avui, la implantació marcada 
pel PMU està en fase d’estudi 
per part d’Engestur que està 
analitzant la viabilitat tècnica 
i econòmica del projecte, en 
tant que costos i previsió de 
recaptació. En principi, no es 
prendria cap decisió almenys 
fins al proper any. El treball 
d’investigació de l’empresa 
municipal suposa una despesa 
de 20.000 euros.

Critiquen que molts conductors aparquin o circulin per zones peatonals
Cotxes en doble fila, camions ca-
rregant i descarregant a qualsevol 
hora del dia, turismes estacionats 
a carrers en els que no s’hauria de 
poder ni circular...el centre de Ba-
dalona és un dels punts de la ciutat 
que rep més pressió viària i, amb el 
pas del temps, la situació ha anat 
empitjorant, expliquen els veïns. 
“Hi ha conductors que circulen per 
la Rambla o carrer del Mar, o apar-
quen a vials de l’illa peatonal inte-
rior. Cada cop més, la gent fa el que 
li sembla, i això és un problema per 

Els veïns impulsen una iniciativa 
per posar ordre al “caos” viari del Centre

al barri”, lamenta la presidenta de 
l’AVV del Centre, Conxita Gonzàlez. 
En aquest sentit, fa mesos que 
des de l’entitat es va comunicar a 
l’Ajuntament la demanda de reno-
var la senyalització d’alguns carrers 
i la reposició de jardineres, que 
ajuden a limitar les zones per les 
que es pot cicrular. Des de llavors, 
Mobilitat treballa conjuntament 
per anar complint el requeriment 
veïnal. L’entitat, tot i així, vol anar 
més enllà, i prepara una campanya 
de comunicació per recordar que Cotxes aparcarts en zona peatonal

bona part del Centre és “zona de 
prioritat peatonal”, que no es pot 
circular per qualsevol carrer ni a 
qualsevol velocitat, que no es pot 
aparcar o estacionar a molts dels 
carrers i que els camions no poden 
carregar i descarregar mercaderies 
a qualsevol lloc i hora. Preparen 
flyers per explicar la situació i re-
partir-los entre tots els usuaris de 
la zona, veïns i comerciants. “To-
thom s’ha d’implicar perquè arribi. 
La idea és que la gent que ho fa 
malament sàpiga que ho fa mala-

ment. Molts cops és suficient amb 
explicar, en comptes de sancionar”, 

creu la representant veïnal. “Si un 
cop explicat, la campanya no fa 
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CASAL D’ESTIU
Cultural 2016

93 384 04 51

 Del 26 de juny al 26 de juliol

Aquest estiu posa’t la samarreta del casal!

EDUCACIÓ SECUNDÀRIA OBLIGATÒRIA
Preparació de les proves extraordinàries 

del mes de Setembre 
De 8.00h a 11.30h

JOCS POPULARS

FESTA SORPRESA 
SETMANAL

ACTIVITATS ESPORTIVES

ROBÒTICA

NATACIÓ

EXCURSIONS

MULTIESPORT

GIMCANES

SUPORT ESCOLAR

MENJADOR 
AMB CUINA PRÒPIA

CURSET D’ANGLÈS 
(ENGLISH SUMMER)

Horari d’Educació Infantil i Primària: de 9 a 17h.
Acollida matinal de 8 a 9h.

casalestiucultural@gmail.com

Centre concertat a tots els nivells

Del 17/06 al 22/06/2016Núm. 532

L’any passat, el descampat va ser zona regulada de pagament

El solar buit que hi ha al costat 
del skate park del polígon de Can 
Ribó, entre els barris de Canyadó 
i el Manresà, serà obert aquest 
estiu. L’any passat, un cop acabat 
l’enderrocament dels bars musicals 

El solar a tocar del ‘skate park’ de Canyadó 
serà aparcament gratuït aquest estiu

i construït l’Skate Agora BDN, el 
govern el va habilitar com un nou 
espai de pàrquing, però amb re-
gulació de zona blava. L’èxit de la 
iniciativa va ser discret i enguany, 
enmig d’una reformulació de les 

zones d’estacionament a la ciutat, 
el govern avança que el descampat 
romandrà obert a tots els vehicles i 
de forma gratuïta, abans de prendre 
una decisió ferma del seu futur ús 
de cara a l’any vinent.

Estacionament estival
APARCAMENT AL PORT DE BADALONA A PREU 
REDUÏT DURANT TOT L’ESTIU

Des del dia 15 de juny, jornada 
en què la hissada de la bandera
blava a les platges de Badalona i 
del Port inicia simbòlicament la
temporada de bany, Marina de 
Badalona llença la campanya 
“Aparca i Platja”, que consis-
teix en aplicar una tarifa plana 
en el servei d’aparcament de 4€ 
per vehicle. Aquest preu s’aplica 
tots els dies, feiners i festius, 
des de les 8 hores del matí fins 
a les 20.00h del vespre, des 
del dimecres 15 de juny i fins 
el diumenge 18 de setembre. 
La resta de la jornada s’aplica 
la tarifa habitual. La iniciativa 
persegueix afavorir l’accessibi-

litat i l’aparcament de manera 
ordenada durant els mesos 
d’estiu en què hi ha un ús més 
intensiu de la zona litoral (pla-
tja, passeig, port) per part de 
la població. L’estacionament 
al port també potencia allargar 
l’estona de platja amb la des-
coberta dels establiments de 
restauració del Port, que també 
preparen les cartes per acollir 
aquest servei més estacional.
Tanmateix, els establiments 
disposen de vals d’aparcament 
per als seus clients. Marina de 
Badalona suma aquest servei a 
l’aposta ferma de la societat per 
facilitar la mobilitat a l’àrea.
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Agredits i ferits dos agents en una batussa 
a les portes de la comissaria de Sant Roc
L’incident, que va tenir lloc la nit de dilluns, es va saldar amb dos detinguts

van demanar que retiressin el menjar d’allà 
però els homes van començar a insultar i 
agredir a les dues dones, segons consta a la 
denúncia. L’article del Punt Avui també ex-
plica que els presumptes agressors serien 
veïns del barri de Sant Roc. El bar, segons 
l’associació de veïns d’Artigues, acumula 
un gran nombre de queixes per conflictes 
veïnals. Els Mossos d’Esquadra han obert 
una investigació sobre aquest cas després 
de la denuncia de la parella.

Una parella, veïns d’Artigues, han denunciat 
a través del diari Punt Avui que van agredi-
des el passat dijous a la nit davant d’un bar 
del carrer Balmes. Segons les agressores, 
un grup d’homes les van agredir mentre 
les insultaven per la seva condició sexual. 
Segons explica el rotatiu, els fets van co-
mençar quan quatre homes van comprar so-
par i begudes i els van situar damunt d’uns 
cotxes aparcats al carrer. Quan els homes 
van utilitzar el cotxe de la parella, les dones 

Denuncien una agressió 
homòfoba a Artigues
Una parella de dones va ser agredida

Nou incident que posa en entredit el paper 
i utilitat de la comissaria de Guàrdia Urba-
na situada a la plaça Camaron del barri de 
Sant Roc. Aquesta nit, els dos agents de 
servei destinats al mòdul que acull l’ofici-
na policial del districte sud han estat ferits 
després d’una intervenció amb dos indivi-
dus que ha derivat en una petita baralla. 
Segons fonts policials, dues persones han 
estacionat el seu turisme particular davant 
la comissaria, pel que els dos agents de 
guàrdia han sortit a donar un avís de reti-
rada. Els dos individus, rebutjant recollir la 
demanda dels policies, s’haurien enfrontat 
a ells en una batussa que ha acabat amb la 
detenció de tots dos. El resultat de l’inci-
dent han estat dos detinguts i dos policies 
ferits lleu. Fonts municipals esclareixen 
que els dos agents han pogut continuar 
el seu torn fins a les sis de la matinada, 
quan han estat rellevats. L’enfrontament a 
l’autoridad es produeix poques setmanes 

després que un cotxe patrulla aparcat a 
la comissaria fos atacat i danyat per des-
conegut/s. Els fets, aviven la reclamació 
d’alguns sectors del cos que reclamen el 
tancament del mòdul de Sant Roc per falta 
d’eficàcia i per la manca de seguretat que 
suposa per als agents allà destinats. “No 
s’aturen les males notícies pel que fa a 
aquesta instal·lació”, apunta el Sindicat de 
Funcionaris de Policia. 

El tancament de la comissaria, més a 
prop que mai
Fonts municipals insisteixen en que conti-
nuen reflexionant al voltant del tancament 
de la comissaria instal·lada per Xavier Gar-
cia Albiol el passat mandat. No obstant, de 
moment, no hi ha una resposta ni una data 
definitives. Això sí, tot apunta a que l’estra-
tègia de seguretat a Sant Roc està més a 
prop que mai d’experimentar un canvi que 
passa pel tancament del controvertit mòdul.

Foto d’arxiu
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Richie Hawtin encén els motors del Sónar a 
Badalona davant prop de 4.000 persones
El DJ va oferir una sessió ‘sorpresa’ que no va estar, però, exempta de polèmica

No és el primer cop que ho fa. El 
Sónar, el festival barceloní de mú-
sica electrònica i experimental per 
excel·lència, escalfa motors els dies 

previs al gruix dels seus concerts amb 
algunes actuacions i actes. Un dels 
més esperats aquesta setmana era la 
sessió secreta del DJ reconegut inter-

nacionalment Richie Hawtin, que va 
punxar a Badalona aquest dimecres. 
Els seus seguidors sabien que l’artista 
de nacionalitat canadenca tenia previst 
oferir una sessió aquest dimecres en 
algun punt de Barcelona, sota el nom 
de ‘dotUP BCN’. Fa algunes edicions, 
quan Hawtin també era un dels caps de 
cartell del Sónar, va actuar per sorpre-
sa a la Boqueria, i fa un parell d’anys, a 
la Ciutadella. Dimarts, el DJ va fer ofi-
cial a les xarxes socials que l’enclava-

ment escollit per a aquesta edició seria 
l’Skate Agora BDN, la pista a tocar de 
la platja al polígon Can Ribó. Des de 
les 18h i fins passades les 21h, Haw-
tin va oferir una sessió gratuïta per als 
amants de l’electrònica que va atraure 
milers de persones i va ser retransme-
sa en directa per Playground. Prop de 
4.000 persones, segons fonts munici-
pals, van ser a l’esdeveniment, que va 
provocar un gran ressò i no va estar 
exempt de polèmica.

QUEIXES VEÏNAL I DE PARTITS DE L’OPOSICIÓ PELS 
DESGAVELLS DEL CONCERT

Un esdeveniment d’aquesta magnitud, 
que arrossega unes 4.000 persones, 
sempre deriva en problemes i crítiques, 
sobretot dels habitants de les zones 
properes. Els veïns del carrer Orient i 
alguns de Canyadó es van queixar ahir 
per la gran quantitat de brutícia que els 
assistents van provocar a la via públi-
ca, així com de l’incivisme derivat de 
les pixades al carrer. També ho han fet 
algunes forces de l’oposició, sobretot 
el PP, que des de dimecres a la tarda 
ha denunciat la manca d’organització i 
de control per part de l’Ajuntament i les 
molèsties causades al veïnat. Des del 
govern local, no obstant, asseguren que 

l’empresa organitzadora es va encarre-
gar de la seguretat privada i de la neteja 
posterior. A més, la brigada municipal 
va desplegar un dispositiu especial 
després de l’acte i el matí de dijous, de 
forma que tot ha quedat completament 
recollit, com els mateixos veïns han 
confirmat. Tant Guàrdia Urbana com 
Mossos n’estaven al cas, diuen des del 
govern, i el pla d’autoprotecció esta-
va avalat per les autoritats. “La prova 
de la bona organització és que 4.000 
persones van venir a Badalona i no 
es va produir cap incident. No s’havia 
comunicat abans perquè era sorpresa”, 
apunten fonts municipals.

Actuació del DJ / Veïns carrer Orient

Actuació del DJ / Veïns carrer Orient
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Espatlla de cebo
50% de raça ibèrica

Espatlla serrana
3 sobres de 180gr.

Espatlla de cebo de camp
50% de raça ibèrica

Espatlla ibèrica
100gr.

Espatlla ibèrica 
de gla

Espatlla pura de gla 
100gr.

Llom serrà 100gr.
Es fan encàrrecs per la 
revetlla de Sant Joan

COMPRA LA TEVA 

ESPATLLA 

I LA DESOSSEM 

I EMBASSEM 

AL BUIT SENSE 

CAP COST!

79 €/peça

9 €

89 €/peça

5,90 €

29,90 €/kg

8,90 €

1,29 €

· Canonge Baranera, 47 

· Francesc Layret 129

08911 Badalona
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Un punt important separa hores d’ara ambdues parts

Els venedors no sedentaris de Badalona i 
l’Ajuntament encaren el darrer tram de les 
negociacions per quallar la nova orde-
nança per regular els encants de la ciutat 
i sembla que les converses han trobat un 
escull en un punt molt concret de la nova 
normativa.
L’Associació de Marxants reclama que la 
nova reglamentació hauria de donar priori-
tat als comerciants que ja tenen una parada 
a l’hora de repartir les places que quedin 
lliures. En aquest sentit, consideren que 
primer s’hauria d’atendre les sol•licituds 
de canvis d’ubicació i d’ampliació de pa-
rades d’aquells venedors que ja hi són al 
mercat ambulant i que, un cop resoltes, si 
encara queden places vacants, l’Ajuntament 
convoqui un concurs per a atorgar-les. 
L’assemblea de l’entitat de marxants va 
decidir per unanimitat fa uns dies que no 
renunciaran a “un dret” que ja tenien fins 
ara i insisteixen en defensar el dret dels co-
merciants establerts abans que “adjudicar 

Els marxants pressionen el govern per cloure 
l’elaboració de l’ordenança dels ‘encants’

a tercers les vacants a través d’un concurs”. 
Entenen que l’Ajuntament ha “d’ajudar a fer 
prosperar els negocis dels comerciants i a 
ampliar les seves parades”. “És qüestió de 
voluntat política donar prioritat a aquesta 

petició dels Marxants. No podem negociar 
amb el nostre futur professional per una 
decisió estrictament política, en el punt 
més important de l’ordenança”, considera 
el president dels venedors, Xavier Oriola. 

L’APROVACIÓ DE LA NOVA 
ORDENANÇA, ABANS DEL 
MES D’AGOST

La regidoria de Comerç, per la 
seva part, afirma que, inicialment, 
la intenció era que les places que 
queden lliures sortissin a concurs 
públic. No obstant, el responsable 
de l’àmbit, Àlex Mañas, assegura 
que es vol arribar a un consens 
total a l’hora d’aprovar la nova or-
denança i avança que els marxants 
tindran aviat una nova proposta 
sobre la taula per apropar postu-
res. Mañas es mostra convençut 
d’arribar a un punt d’entesa i po-
der aprovar el nou reglament el 
mes de juliol.
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El govern es proposa netejar 
i renovar tot l’enllumenat públic en tres anys
Durà a terme els treballs en tres fases, amb prop de 300.000 euros anuals

El govern va engegar el passat mes de maig 
un pla per renovar i netejar tot l’enllument 
públic de a ciutat durant els propers tres 
anys. Aquest és l’objectiu del Pla Il·lumina, 
la millora de les instal·lacions de l’enllu-
menat públic de tota la ciutat amb el pro-
pòsit de treure el màxim profit energètic i 
aconseguir la màxima quantitat de llum. Els 
treballs consisteixen en la substitució de 
les làmpades instal·lades a les lluminàries 
de l’enllumenat públic i la neteja de les llu-
minàries. El pla de treball ha dividit la ciutat 
en tres sectors i preveu que les actuacions 

tinguin una durada de tres anys. El cost an-
yal previst és de 280.146,5 euros.
Les actuacions previstes per a aquest any 
2016 van iniciar-se el passat 15 de maig i 
afectaran els 10.627 punts de llum situats 
en el sector. L’any 2017 i 2018 es procedirà 
a realitzar la resta de sectors de la ciutat. 
Els treballs han començat enguany pel sec-
tor 2, que comprèn els barris del Puigfred, 
La Pau, Montigalà, Bufalà, Lloreda, Nova 
Lloreda, La Salut, Sistrells, Sant Crist, Coll 
i Pujol, Gorg, Can Claris, Raval, Progrés 
i Centre, perquè es tracta de la zona que 

del projecte genèric ‘Badalona Ciutat Car-
dioprotegida’, que es va presentar el mes 
de març passat i que en una primera fase 
instal·lava desfibril·ladors automàtics a 26 
farmàcies repartides per tota la ciutat. El fet 
que aquests desfibril·ladors estiguin situats 
en llocs molt visibles i molt accessibles fa 
que es consideri cardioprotegida no només 
la zona comercial de cada mercat sinó tam-
bé els voltants d’aquests mercats. Fonts 
municipals avancen que s’està treballant en 
la instal·lació de desfibril·ladors als equipa-
ments esportius de la ciutat.

Badalona s’ha convertit en una de les pri-
meres ciutats de Catalunya i d’Europa en la 
que tots els seus mercats municipals dis-
posen de desfibril·ladors automàtics amb 
l’objectiu de prevenir les morts sobtades. 
D’ara en endavant, doncs els sis mercats 
municipals de la ciutat, la Salut, Llefià, 
Maignon, Morera-Pomar, Sant Roc i Torner, 
són instal·lacions cardioprotegides. Aquest 
projecte està impulsat per l’Ajuntament de 
Badalona, l’Associació Barcelona Salut, la 
Federació de Mercats de Badalona i l’Obra 
Social La Caixa. La iniciativa forma part 

Els sis mercats 
municipals disposaran de 
desfibril·ladors automàtics

Presentació de la iniciativa / Ajuntament

porta més anys sense rebre aquest tipus de 
manteniment. Aquest tipus de pla de man-
teniment preventiu de l’enllumenat públic 
es va fer per última vegada l’any 2011. Amb 
aquesta actuació es podrà recuperar amb el 
mateix consum gairebé tot el rendiment per-
dut, produït tant per la brutícia, com per la 

pèrdua de rendiment a causa de l’antiguitat 
de les làmpades. Els treballs es reparteixen 
en tres torns (matí, tarda i nit). Aquest últim 
es reserva per a aquelles làmpades situades 
als vials per on circula el transport públic, 
existeix alguna activitat singular o per les 
característiques de la pròpia via.
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rebé 9.000 genomes de soques del VIH-1 
subtipus B provinents de 78 països, amb 
l’objectiu de mapejar la seva expansió al 
món durant els últims 50 anys i marcar els 
patrons més significatius de propagació. El 
resultat és un patró que sembla reflectir el 
paisatge geopolític posterior a la Segona 
Guerra Mundial -és a dir, l’ascens i la caigu-
da del Teló d’Acer- i els vincles tradicionals 
entre països com a resultat del colonialisme 
europeu. Així, el VIH-1 es va estendre per 
rutes migratòries específiques que coinci-
deixen amb els factors geopolítics que han 
afectat l’activitat humana durant els últims 
50 anys, com la migració, el turisme i el co-
merç internacional. Segons Roger Paredes, 
investigador d’IrsiCaixa que ha participat en 
l’estudi, aquests resultats “demostren que 
si volem acabar amb la sida també ens cal-
drà actuar a escala global, especialment als 
països de renta baixa on viuen la majoria de 
persones infectades pel VIH i on actualment 
s’estan transmetent virus resistents als fàr-
macs”.

Des que el Virus de la Immunodeficiència 
Humana tipus 1 (VIH-1) va ser descobert 
a principis dels 80, l’epidèmia al món oc-
cidental ha estat dominada pel subtipus B 
d’aquest virus, que va viatjar des d’Àfrica 
als EUA a través d’Haití. No obstant això, 
el patró de la propagació posterior encara 
segueix sent poc conegut. Ara, per primera 
vegada, un equip internacional de científics 
de la European Society for Translational An-
tiviral Research (ESAR) ha traçat les rutes 
de propagació del virus a tot el món després 
que aquest arribés als EUA a principis dels 
anys 70. L’estudi, en el que han participat 
científics de l’Irsi Caixa, situat a Can Ruti, 
suggereix que l’expansió del subtipus B del 
VIH-1 reflecteix els esdeveniments geopolí-
tics de la segona meitat del segle XX, com 
ara el colonialisme, la caiguda del Teló 
d’Acer o el comerç internacional. El VIH és 
un dels patògens humans que evolucio-
na més ràpid, la qual cosa ha permès ara 
estudiar els seus moviments al llarg dels 
anys. Els investigadors han analitzat gai-

Dibuixen el mapa de la 
propagació del VIH des 
dels anys 80

En marxa un nou laboratori a Can Ruti que 
processarà 14 milions d’anàlisis anuals
Amb prop de 150 professionals, donarà cobertura a 1,5 milions de persones

Imatges del centre / Germans Trias

La passada setmana es va completar l‘última 
fase de la posada en marxa del Laboratori 
Unificat de la Metropolitana Nord (LUMN). 
El LUMN és un gran espai que s’integra físi-
cament dins de les instal·lacions de l’Hospi-
tal Universitari Germans Trias i Pujol format 
per cinc grans àrees funcionals diferencia-
des: laboratori d’anàlisis clíniques generals i 
atenció continuada; laboratori de bioquímica 
especial; laboratori d’hematologia especial i 
laboratori de microbiologia i immunologia. 
A més, el nou projecte incorpora una àrea 
d’importància creixent en l’oferta assisten-

cial del centre que és la genètica clínica. 
Es tracta d’un projecte de la sanitat pública 
perquè sigui referent territorial de l’oferta 
en diagnòstic de laboratori. Amb prop de 
150 professionals, el nou laboratori do-
narà cobertura a 1’5 milions de persones i 
tindrà capacitat per fer fins a 14 milions de 
determinacions a l’any. Els ciutadans se-
guiran fent-se les extraccions al seu centre 
de referència i en aquest sentit no notaran 
cap diferencia. Sí que la percebran, segons 
les autoritats sanitàries, en la millora de la 
gestió de la informació, que arribarà més 

ràpid als professionals per poder donar una 
assistència més àgil i de major qualitat. Així 
doncs, el que se centralitza és la tecnologia i 
els recursos del laboratori, però a la vegada 
això suposa apropar el ciutadà al punt d’ex-
tracció i a l’atenció. La peculiaritat d’aquest 
projecte és la integració de dos grans labo-
ratoris com el de l’Hospital Germans Trias 
i el del CAP Dr. Robert de Badalona. La 

implicació dels professionals del centre ha 
jugat un paper clau per acabar creant un sol 
laboratori integrat, amb espais comuns de 
treball dissenyats pel personal que els ocu-
parà, amb una racionalització funcional dels 
circuits comuns (preanalítica, atenció conti-
nuada, tècniques d’alta complexitat, espais 
de servei) i que el diferencien de la resta de 
grans laboratoris del seu entorn.



actualitat 27Javier Torres - redaccio@diaridebadalona.compublicitat26 Eduard Monterde - publicitat@gestiocomunicativa.com Del 17/06 al 22/06/2016Núm. 532

gar centenars de persones a les cotxeres 
de TUSGSAL. La vessant més solidaria de 
l’empresa va tornar a ser un dels pilars de 
la jornada, amb l’associació d’ajuda al po-
ble Saharaui denominada Esabar Saharaui 
Badalona Cooperació com a protagonista. 
Els organitzadors van impulsar un sorteig, 
en el que van participar molts treballadors i 
treballadores, la recaptació del qual va anar 
a parar íntegrament a l’entitat per a poder 
desenvolupar la seva tasca.

El personal de TUSGSAL va aprofitar el 
primer dissabte d’aquest mes de juny per 
celebrar la jornada festiva amb familiars i 
amics celebrada per la Comissió Social de 
la companyia, amb un programa d’activitats 
ple de festa, sobretot per als més petits. Els 
participants es van trobar amb música, in-
flables, exhibicions, petites atraccions i fins 
i tot un simulador de realitat virtual o un 
simulador amb ulleres de conducció sota 
els efectes de l’alcohol. La festa va aple-

TUSGSAL celebra una 
jornada festiva i 
de caire solidari

Foto: TUSGSAL

cens d’aturats a la ciutat ja que cal ser crítics 
perquè l’ocupació que es crea és precària i 
inestable, i perquè encara hi ha massa gent 
a l’atur a la ciutat”.  El nombre de contractes 
laborals, que també van augmentant, acos-
tumen a ser força precaris, especialment en 
la jornada contractada i durada. Tot i això, 
al mes d’abril a Badalona es van signar 
569 contractes indefinits, que representen 
un 37,44% més que els del mateix mes de 
l’any passat, encara que gran part dels con-
tractes formalitzats són temporals. 

L’atur ha baixat a Badalona en els últims 
12 mesos gairebé el 12% segons dades 
oficials de la Generalitat de Catalunya. El 
mes de maig de 2015 hi havia a Badalo-
na un total de 19.155 aturats, mentre que 
el passat mes de maig la xifra era era de 
16.901, l’11,77% menys. En aquests mo-
ments l’índex d’aturats a Badalona és del 
16,88% de la població activa. El regidor de 
l’Àmbit de Badalona Prospera i Sostenible, 
Àlex Mañas, ha afirmat que “des del govern 
es valora amb molta prudència aquest des-

L’atur ha baixat quasi un 
12% el darrer any

ofereix diferents ambients, tant per fer un bon 
sopar, a preu econòmic, degustar una copa o 
escoltar algun dels moltíssims concerts pro-
gramats durant aquest estiu. De cara a la pro-
pera Revetlla de Sant Joan el Balcó de Canyet 
oferirà un sopar especial per celebrar la nit 
més curt de l’any. Aquest estiu si no voleu pas-
sar calor i voleu gaudir de les millors vistes 
de Badalona, passeu pel Balcó de Canyet, un 
espai que no us deixarà indiferent.

El passat divendres, 10 de juny, va obrir les 
seves portes amb un gran èxit d’afluència el 
Balcó de Canyet, situat a l’exterior del restau-
rant Palmira, al quilòmetre 2 de la Carretera 
de Canyet. El Balcó de Canyet vol convertir-se, 
aquest estiu, com un referent de les nits d’oci 
badalonines. En un entorn privilegiat, i sota la 
direcció del badaloní Xavi Morera, el Balcó de 
Canyet obrirà cada tarda i nit per oferir músi-
ca en viu, sopars a la fresca i copes. L’espai 

Gran èxit en l’estrena del 
Balcó de Canyet 
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Sant Joan de Llefià, el Raval i Gorg agafen el 
relleu de les festes de barris
Un cap de setmana destacat pel concert de Miguel Poveda al parc del Gran Sol

Foto: Correfoc de Llefià del passat dissabte / Toni Aguilar

molt positivament, ja que s’ha assolit que el 
Consell de la Dona torni a estar en funcio-
nament i, a la vegada, s’incorporin tres no-
ves vocalies a la federació, que han estat la 
Plataforma TDAH i les associacions de veïns 
de Sant Mori de Llefià i del Maresme; asso-
lint així un total de 15 grups i vocalies. Tot 
i això, la Federació de Dones posa sobre la 
taula que encara els hi queda aconseguir el 
repte de sumar més dones joves que puguin 
aportar el seu granet de sorra.

de la Música’ i el ‘Coro Rociero Tomillo y 
Jara’ de la mateixa Casa de Córdoba; com 
així també les corals dels casals del Con-
grés, la Morera, Can Mercader, i també el 
grup de ball del casal de Juan Valera. El 
president de la plataforma, Enric Ferras, ha 
valorat molt positivament aquesta etapa del 
curs, ja que ha assolit fins la data d’avui els 
550 socis.

El passat dissabte, el Teatre Blas Infante es 
va omplir per acollir per primera vegada el 
festival de fi de curs de la Federació de Do-
nes. Sota el lema ‘Juntes fem ciutat. Cada any 
un repte, un somni i una il·lusió’, van passar 
per l’escenari tot un grup d’actuacions de la 
mà de diversos grups i vocalies que formen 
la federació, com així associacions i entitats, 
com l’Associació Amics dels Epilèptics de 
Badalona. La presidenta de la Federació de 
Dones, Rocío Mateos, ha valorat aquest curs 

L’associació andalusa Casa de Córdoba de 
Badalona va acollir el passat dissabte la 
novena edició del Festival de la Plataforma 
Social i Cultural de la Gent Gran de Bada-
lona, on van assistir més de 200 persones. 
Durant la gala van passar diverses entitats 
culturals, com la coral de l’associació ex-
tremenya Zurbarán de Badalona; el quadre 
de ball ‘Arte y Estilo’, la rondalla ‘Amantes 

La Federació de Dones 
s’acomiada d’un bon curs

El Festival de la Gent Gran 
reuneix a 200 persones

Assoleix la incorporació de tres vocalies La gala va arribar a la seva novena edició

El darrer cap de setmana diversos barris 
com van finalitzar amb èxit les seves festes 
majors. Ara, a partir d’aquest divendres serà 
el torn de Sant Joan de Llefià, el Raval i el 
Gorg.

Sant Joan de Llefià
Les festes de l’Associació de Veïns de Sant 
Joan de Llefià-Gran Sol inicien aquest di-
vendres, 17 de juny a les 20 hores al parc 
del Gran Sol, amb el pregó, que donarà pas 
a l’entrega de premis de la Creu de Sant 
Jordi  a persones i entitats que han realitzat 
labors socials pel barri a les 20.30h, i també 
a l’actuació de l’entitat andalusa Flamenco 
Vivo, a les 21h. Un dels moments més 
esperats d’aquestes festes serà el concert 
gratuït del cantaor badaloní Miguel Pove-
da, que milers de veïns podran gaudir a les 
22h.  El dissabte, dia 18, s’iniciarà a les 10 
del matí amb el torneigs de petanca, bitlles 
i futbol sala; mentre que a les 20h, serà el 
torn de la sardinada popular, l’actuació del 
grup de dansa àrab, Samaar, a les 21.30h, 
i del concert de Sabor de Gràcia, a les 22h, 
que ens portarà rumba catalana. Tot el matí 
del diumenge, dia 19, estarà destacat per 
la festa infantil des de la mancomunitat de 
la Manzana XIII. A les 22h, el grup andalús 

Las Migas posarà punt final des del parc 
del Gran Sol al programa de concerts que 
substitueixen enguany a la ‘suelta de vaqui-
lles’. Aquestes festes s’allargaran fins al 24 
de juny per celebrar la revetlla de Sant Joan.

Raval
Des de la plaça Mag Li Chang, el dissabte a 
partir de les 18h, s’oferiran les exhibicions 
de les activitats que organitza l’AV del Raval, 

que aniran acompanyades de la botifarrada 
s’iniciarà a les 21h. Diumenge, d’11 a 13h, 
es realitzaran jocs populars per a la cana-
lla i hi haurà una exposició de pintures i 
manualitats. I finalment, a les 13h, festa de 
l’escuma.

Can Clarís
A causa de la previsió de pluges per aquest 
dissabte, l’AV de Can Clarís ha decidit tras-

passar les exhibicions de ritmes llatins, 
rumbes i sevillanes, com així també la boti-
farrada, el rom cremat i l’espectacle musical 
per al 9 de juliol a les 18.30h a la plaça Joan 
Miró.

Gorg
Dissabte també, a les 21h, hi haurà botifa-
rrada amenitzada per Duo Cabana des de 
les instal·lacions de l’AV del Gorg Mar.

Més fotografies

Més fotografies

Més fotografies
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Igual de diferents
Si preguntem als partits polítics en què s’assemblen, 
respondran que entre ells existeixen més diferències 
que semblances. Si ho analitzem, però, ara que estem 
en època electoral, tots els seus programes coincidi-
ran en la voluntat de més protecció social i ajuda al 
més desfavorit, entre d’altres. Hem escoltat, escoltem 
i escoltarem que s’ha de protegir el petit comerç, però, 
per exemple, als cinc supermercats Mercadona que 
hi ha ara a Badalona s’afegiran, si no res no canvia, 
tres més. 
Aquest cap de setmana se celebraran els grans con-
certs de les festes de Llefià que costaran, si no es 
troba patrocinador, prop de 100.000 euros a l’Ajun-
tament. Recordem que, fa poques setmanes, es criti-

cava l’anterior govern per deixar un forat de 170.000 euros 
a Badalona Cultura, el darrer any de mandat del PP. Avui 
també es veu amb bons ulls que el nom de Badalona sigui 
internacional gràcies al concert previ del Sónar, com Albiol 
feia amb els 40 Principals, tot i que el resultat, en tots dos 
casos, és malmetre una mica més uns veïns que han de 
soportar festivals i oci nocturn i, ara, també a mitja tarda.
Per assemblar-se molt poc, les solucions són molt sem-
blants. Aquest govern està desenvolupant moltes pràcti-
ques en els mateixos termes que l’anterior, fins i tot en el fet 
d’esponsoritzar certs actes de la ciutat per trobar finança-
ment, quelcom criticat l’anterior mandat. Quantes vegades 
hem escoltat que tots els polítics són iguals? Aquesta afir-
mació, que sempre acostuma a anar lligada a casos de co-

EDITORIAL

rrupció, podem utilitzar-la ara en gestió municipal? Sens 
dubte, això sí, una qüestió en la que podem assegurar 
que no són iguals és la percepció de la seguretat i la 
neteja que projecten entre la ciutadania.

Violència, a seques

Dolors Sabater i les tres lliçons que va deixar a Tiana

Dilluns, després de la terrible massacre 
d’Orlando, vaig constatar que estava pas-
sant alguna cosa estranya al meu mur de 
Facebook: no hi havia banderes. El passat 
novembre, després del atemptats de Pa-
rís, la gran majoria dels meus contactes 
van combinar la seva foto de perfil amb 
una imatge de la bandera francesa, mos-

Sóc de Tiana. Un poble del maresme, 
però que sempre ha viscut mirant a 
aquesta mena de subcomarca fictícia 
anomenada Barcelonès Nord. De Tiana 
a Badalona t’hi plantes en cinc minuts 
si vas en cotxe. Amb autobús, els au-
tobusos grocs, ja és un altre tema que 

trant la seva solidaritat amb el poble veí. 
Aquesta setmana, però, han estat molt 
pocs els amics que han fet el mateix amb 
la bandera gai. No dic que ho haguessin 
de fer, només constato que no ho van fer. 
Però com les xarxes socials les carrega el 
diable, vaig continuar navegant una mica i 
vaig arribar a la secció de cartes del lector 
de El Periódico. Allà un mestre parlava de 
“La Chica Danesa”, i deia que “pel·lícules 
com aquesta resulten absolutament im-
prescindibles per fomentar entre els joves 
valors com l’empatia envers els diferents”. 
D’acord, tenim un problema.
Sóc d’aquelles persones que pensen que 
etiquetar la violència i el dolor és un arma 

avui no tocarem... Tiana sempre s’hi 
ha fixat molt en Badalona. Formo part 
de Junts per Tiana. És la tercera força 
política del poble. Surt dos mesos 
abans de les eleccions i aconsegueix 
el 18% dels vots i dos regidors, l’Isaac 
Salvatierra i la Cristina Comas. Com 
a agrupació d’electors compartim, 
comparteixo, amb la Dolors Sabater 
el seu “apartidisme”. Un concepte 
que va saber explicar molt bé durant 
el sopar que va fer al restaurant Avi 
Mingo de Tiana ara fa unes setma-
nes. Sabater va marxar del meu poble 
deixant tres lliçons: La primera, el 

de doble tall. Que, lluny de difuminar les 
diferències, les subratlla. Des dels atemp-
tats de diumenge estic pràcticament segur 
que la paraula que més s’ha escoltat als 
mitjans de comunicació és “gai”. No sé si 
ho fan amb una voluntat de normalització 
o amb un afany sensacionalista, però crec 
que així aconsegueixen crear cert distan-
ciament entre les víctimes i una societat, 
reconeguem-ho, carregada de prejudicis. 
No parlo d’aquesta colla d’éssers men-
yspreables que van fer córrer el hash-
tag #MatarGayNoEsDelito, parlo d’una 
cosa molt més subtil, d’un subconscient 
col·lectiu que traça una línia clara entre 
els meus i els altres. Aquesta massa social 

missatge “apartidista”, profundament 
arrelat als valors, a la defensa del bé 
comú, als drets de la ciutadania, a la 
Ciutat, en majúscules. El projecte per 
damunt de tot. Millorar el seu entorn 
i la seva gent, al marge dels interes-
sos concrets de la seva formació i del 
“clientelisme”. Bona part de la raó de 
ser de l’agrupació d’electors Junts per 
Tiana s’explica per aquests motius. La 
segona: Activar la ciutadania. Quan se 
li pregunta a Sabater la distància que 
hi ha entre el somni i la realitat, l’alcal-
dessa creu que, a banda de “les grans 
transformacions”, el somni “són con-

no està preparada per acceptar la diferèn-
cia i assumir-la com a diversitat. No pot 
empatitzar de manera natural perquè no 
ha estat educada així, sinó en un sistema 
educatiu que ha obviat la diversitat. És per 
això que no puc dormir tranquil quan un 
mestre qualifica els homosexuals com “els 
diferents”.
Aquesta ha estat una setmana negra, tam-
bé a Badalona, amb un cas de violència 
masclista al barri de Sant Mori de Llefià, 
una agressió a dues dones lesbianes a Ar-
tigues i un tiroteig entre clans gitanos a 
Sant Roc. Des del saló de casa, però, o al 
bar, llegint el diari, algú ha pensat que això 
no era cosa seva.

ceptes que els pots tirar endavant fins i 
tot amb poc pressupost”. “Un concepte 
de ciutadania corresponsable, activa-
da i crítica, i de participació ciutadana 
molt potent”. I la tercera: fer rutllar la 
màquina Ajuntament. Durant el sopar 
Dolors Sabater va explicar com estan 
treballant per canviar el funcionament 
de l’administració, prioritat ara mateix 
del govern de Badalona. “En el progra-
ma no dèiem transformar l’Ajuntament 
i ara és el principal objectiu que tenim. 
Millorar el servei públic, fer una políti-
ca de drets a les persones. aconseguir 
que la màquina Ajuntament millori”.

David G. González
Periodista

Gemma Liñán
Periodista de El Nacional
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Repetir una temporada de somni: el Sosmàtic 
Titus Loreak Badalona diu ‘sí’ al repte de pujar
El primer equip del CTT Badalona s’ha convertit en la revelació de la Primera Nacional

Temporada històrica pel primer equip del CTT Badalona / B.López

El Sosmàtic Titus Loreak Badalo-
na ha viscut una temporada que es 
recordarà durant molt de temps. 
Tant a nivell col·lectiu com indivi-
dual, el primer equip del CTT Ba-
dalona ha estat capaç de superar 
els seus límits, assolint un conjunt 
de resultats que l’han convertit en 
la revelació del curs a la Primera 
Nacional. En aquest reportatge 
ens reunim amb tres membres de 

la primera plantilla blava, el Pere 
Navarro, l’Àngel Carrión i l’Adrià 
Fernández, per fer balanç d’una 
temporada que els ha fet fregar 
l’ascens a la Divisió d’Honor. Per 
un club com el CTT Badalona (14 
equips, una cinquantena de juga-
dors i un centenar de socis) poder 
pujar a la segona màxima catego-
ria del tennis taula estatal seria 
una fita històrica. Aquest any, els 

totpoderosos Falcons de Sabadell 
evitarien que els badalonins po-
guessin assolir la gesta en l’última 
eliminatòria del play-off disputat a 
la Zubia (Granada). “L’objectiu era 
mantenir la categoria, però les co-
ses van anar millor del que s’espe-
rava. Tampoc pensàvem arribar a 
l’última ronda de la fase d’ascens. 
Crec que vam tenir mala sort amb 
l’últim encreuament”, reconeixia 

Pere Navarro en la trobada man-
tinguda a les instal·lacions del 
club. Segons Navarro, la segona 
volta feta per l’equip seria “la clau” 
per classificar-se per la promoció, 
ja que l’inici de  la lliga no seria 
gens senzill. “Vam passar d’un 
inici complicat a anar pujar po-
sicions. De mica en mica ens ho 
va manar creient. A mitja lliga vam 
canviar el xip, ja que a la primera 
volta ens va costar. Recordo un 
triple desplaçament al País Basc 
on vam encadenar tres derrotes 
dures”, relatava Carrión. Sens 
dubte, un dels factors que també 
va ser important per poder pugnar 
per l’ascens seria ‘l’explosió’ del 
jove Adrià Fernández, una de les 
perles del planter del CTT Badalo-
na. El vigent campió de Catalunya 
juvenil va saber capitalitzar els 
entrenaments realitzats al CAR de 
Sant Cugat (lloc on resideix) per 
fer el salt a la primera plantilla a 
mitja temporada. “A la primera 
volta l’Adrià estava ajudant l’equip 
d’una categoria inferior. Al CAR va 
agafar el bon ritme i va poder pu-
jar a ajudar-nos. Això ens va apor-
tar molt”, valorava Àngel Carrión. 
A l’Adrià Fernández l’ha beneficiat 

el fet de poder competir contra els 
millors jugadors del territori dins 
del centre d’alt rendiment. “He mi-
llorat molt gràcies a viure al CAR. 
Aquesta és la primera temporada 
que hi he estat. Entrenar amb els 
millors de Catalunya m’ha fet evo-
lucionar”, explicava el ‘benjamí’ de 
l’equip a aquest diari. En paraules 
dels membres de la primera plan-
tilla, el CTT Badalona està infinita-
ment agraït a les aportacions fetes 
pels principals patrocinadors de 
l’equip. Sosmàtic, Titus i Loreak 
jugarien un rol decisiu perquè 
l’entitat es desplacés a Granada 
sense cap cost. En aquest sentit, 
els viatges també són molt valo-
rats pels jugadors del bloc bada-
loní. “El bon ambient que hi ha als 
viatges crec que també ha estat 
una de les claus de la gran tempo-
rada que hem fet”, destacava Pere 
Navarro. De cara al curs vinent, el 
CTT Badalona es planteja tornar a 
intentar l’assalt a la Divisió d’Ho-
nor. Aquest èxit podria assegurar 
la continuïtat dins del club de jo-
ves promeses com Adrià Fernán-
dez. Per retenir el talent jove de 
més nivell és necessari oferir un 
aparador de garantia assegurada.

El FIATC Joventut, a les semifinals del campionat d’Espanya amb un Juárez estel·lar

Després d’assolir un meritori subcampionat 
en la Minicopa Endesa i de quedar tercers 
de Catalunya, l’Infantil de la Penya torna a 
estar en disposició de lluitar pels títols de 
més prestigi. El conjunt de David Jimeno 
està completant a Lugo un campionat d’Es-
panya molt positiu, aconseguint la classifi-
cació per les semifinals amb un impecable 
5/0 (tres triomfs en la fase de grups i dos 
en encreuaments directes). En el compro-
mís de quarts de final davant l’Unicaja, el 
FIATC Joventut exhibiria una enorme forta-

L’Infantil de la Penya vol el títol nacional (47-77)

lesa d’equip, demostrant poder jugar a un 
gran nivell sense haver de dependre de les 
aportacions del seu principal referent: Joel 
Juárez. L’aler pivot acabaria el matx amb 
21 punts, 12 rebots i un 31 de valoració, 
però es perdria tot el segon parcial per acu-
mulació de personals. La Penya no notaria 
l’absència de Juárez i, després d’un primer 
quart on ja havia dominat (12-25), els joves 
jugadors de David Jimeno serien capaços 
d’arribar al descans amb el duel gairebé de-
cidit (22-40). El domini absolut del rebot i 

Gran imatge verd-i-negra a Lugo / FEB Ja fa molts anys vaig tenir la sort d’anar 
a parar al Ronda. Havia jugat moltes ve-
gades contra ells amb d’altres clubs de 
Badalona. Però gràcies a una entrenadora 
que tenia el club de Llefià vaig entrar a 
formar part del club. Més ben dit de la 
família del club. Allà hi vaig trobar un 
club de barri que tothom se l’estimava 
moltíssim. Ho feien amb una il·lusió ge-
gant. Recordo portar-hi a Raül López o al 
Mumbrú en els primers campus amb el 
meu Seat Panda. Eren altres temps. Uns 
temps on vaig aconseguir que, si fins 
llavors el bàsquet omplia 12 hores de 

Jo vaig jugar al Ronda
la meva vida, quan vaig ser a la Ronda 
en van ser 24. Especialment recordo les 
hores i hores parlant de bàsquet amb el 
Luis, el José Luis, les Montses, en Na-
cho, la Manoli o en Pepe. Hores i hores 
parlant de bàsquet. I ara fa 30 anys. I com 
que els records no els borra el temps puc 
encara sentir moltes coses especials 
quan penso en aquells temps. Felicitats a 
tota la gent que hi ha format part i sobre-
tot vull agrair-li a la Sara Muñoz, l’entre-
nadora que m’hi va portar, que em fes ser 
tant feliç aquells anys. Sempre podré dir 
orgullós: “Jo vaig jugar al Ronda”

Xavi Ballesteros Periodista especialitzat en bàsquet
BADALONA ÉS BÀSQUET

l’òptim ritme proposat per Roger Martí en 
la direcció faria entrar el FIATC Joventut en 
una zona de confort que l’Unicaja mai podria 
trencar (35-61). Malgrat gaudir d’un con-
trol absolut de la situació, la Penya sabria 
mantenir el to defensiu fins al xiulet final, 
beneficiant-se del treball fosc d’homes com 

Christian González i Ferran Llorens (47-77). 
Igual que en la Minicopa, el Madrid tornarà 
a ser el rival del FIATC Joventut, en aquesta 
ocasió en unes semifinals pel títol nacional. 
El bloc badaloní necessitarà el millor Juárez 
(24 punts, 11 rebots i 32 de valoració de 
mitjana) per classificar-se per la final.
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Audiència pública a La Saluit

El Castelldefels serà “un rival 
molt complicat”, segons Manolo González
El Badalona s’enfrontarà a aquest equip en la primera ronda de la Copa Catalunya

La UE Castelldefels, el campió del grup 
2 de primera catalana, serà el rival del 
Badalona en la primera eliminatòria de la 
Copa Catalunya Absoluta, que es dispu-
tarà, a partit únic, el cap de setmana del 
30 i 31 de juliol. En aquesta competició 
hi participen tots els equips catalans de 
segona divisió, segona B i tercera, a més 
dels campions dels dos grups de prime-
ra catalana. Com que el Castelldefels ha 
jugat en una categoria inferior, el duel tin-
drà lloc al municipal de Els Canyars. En 
cas de superar aquesta primera ronda, el 
Badalona afrontarà la segona el cap de 
setmana següent (6 i 7 d’agost), sempre 
que no hagi de jugar en la fase final del 
Torneig d’Històrics. Si es donés el cas, el 
partit s’ajornaria fins al dimarts 9. El rival 
sortiria de l’eliminatòria que disputaran el 
Vilafranca i el Reus Deportiu. Finalment, 
la tercera ronda -prèvia als vuitens de fi-
nal- es jugaria també tot seguit: el cap de 
setmana del 13 i 14 d’agost.
Manolo González, en declaracions al Diari 

de Badalona, considera que el Castellde-
fels és “un rival molt complicat, amb un 
entrenador d’experiència (Miquel Carrillo) 
que treballa els seus equips per fer-los 
competir al màxim”. El tècnic escapulat 

“El meu objectiu 
ha estat fer-ho el 
millor possible, 
però no per fer 
oblidar Marcos, 
sinó per estar 
tranquil amb mi 
mateix”

Morales: “Hi ha bons jugadors als quals 
els interessa el projecte del Badalona”
El porter reconeix que l’han trucat alguns futbolistes demanant referències del club

Foto: Eloy Molina.

Foto: Eloy Molina.

Si Manolo González no canvia d’opinió, 
l’alineació del Badalona 2016/17 seguirà 
començant amb José Miguel Morales. El 
veterà porter, que el 26 de desembre farà 40 
anys, ha estat un dels jugadors més desta-
cats de la temporada que acaba de finalitzar, 
per això s’ha ben guanyat la renovació. 

- Què fa ara que ha acabat la tempo-
rada?
- A part de dedicar-li tot el temps que puc 
a la família, els petits de l’Espanyol encara 
segueixen en competició, jugant tornejos. 
Seguim entrenant. Així que una mica de tot.

- Suposo que segueix de prop els fi-
txatges i les renovacions del Bada-
lona. Sembla que no seguiran molts 
dels seus companys la temporada que 
ve…
- Sí que ho segueixo... Avui dia hi ha poca 
cosa confirmada. És cert que vam quedar 
pocs amb contracte. Però estic segur que la 
directiva i el cos tècnic faran una bona feina, 
renovant els jugadors que creguin que són 
vàlids i fitxant el millor, dins de les nostres 
possibilitats.

- Ha rebut alguna trucada d’algun fut-
bolista que interessi al Badalona?
- Sí, així és. Sé de bona font que hi ha bons 
jugadors als quals els interessa el projecte 
que s’està coent aquí. El Badalona està al 
dia en els pagaments i això és molt impor-
tant. Ja sabem què passa en altres equips. A 
més, el tema del camp és un plus.

- Què els explica?
- La realitat. Que aquest és un club que 
s’ajusta al pressupost per tal de complir els 
seus compromisos amb els jugadors. Que 
el projecte del camp és una realitat, tot i que 
haurem d’esperar uns mesos per poder-hi 
jugar. Que el club s’encarrega que tinguem 

tot el necessari per poder treballar en les 
millors condicions.

- Per la seva trajectòria no havia de 
demostrar res, però ha fet una molt 
bona temporada. Està content o en 
volia més?
- Sempre he dit que no venia a demostrar 
res. Com sempre, he mirat d’estar el mi-
llor possible per ajudar l’equip. És clar que 
esperava més, m’hauria agradat lluitar per 
altres objectius, però aquesta categoria és 
molt complicada. Segur que ens ha servit 
per a la temporada que ve. Espero lluitar per 
estar una mica més amunt. No sóc confor-
mista, sempre en vull més.

- Hi havia un gran porter abans que 
vostè en la porteria del Badalona, 
Marcos Pérez. Però ningú s’ha recor-
dat d’ell...
- Sempre he dit que Marcos és un gran por-
ter. Ho ha demostrat al Cornella, realitzant 
una gran campanya. El meu objectiu ha 
estat fer-ho el millor possible, però no per 
fer oblidar Marcos, sinó per estar tranquil 
amb mi mateix. D’això no vaig tenir cap 
dubte que me’n sortiria, quan em van oferir 
la possibilitat de venir a Badalona. Si algú 
s’ha recordat d’ell o no, no sóc jo qui ho 
ha de dir.

- Si no hagués de competir amb ell, 
què li aconsellaria a Marc Vito en el 
cas que la temporada que ve segueixi 
a la banqueta?
- Ostres! Cada temporada és diferent, ningú 
surt com a titular, ens ho hem de guanyar 
a la pretemporada. He dit moltes vegades 
que el Marc em sembla un gran porter i ho 
ha demostrat cada cop que ha tingut l’opor-
tunitat. Que continuï treballant, que és molt 
jove... Té un gran futur al davant, temps al 
temps.

- Amb Vito com a company, sent que 
ha de treballar més per jugar que en 
anteriors temporades?
- No, igual. Al final, no has de mirar qui tens 
al costat. El meu objectiu és aconseguir la 
meva millor versió. Un mateix sap quan està 
bé o quan baixa una mica el nivell. Cal llui-
tar contra un mateix i no ser conformista.

- Aquesta temporada renovarà també 
si juga 30 partits?
- No, sobre la temporada següent no hi ha 
res acordat. Tant de bo tots fem un bon any i 
el club m’ofereixi la possibilitat de seguir la 
temporada següent.

creu que és “un desavantatge” haver de 
resoldre l’eliminatòria en camp contrari. 
González assegura, per altra banda, que 
anar passant rondes en la Copa Catalunya 
seria bo. “Ens interessa, i més tenint en 

compte que ens ajudarà a rodar l’equip”, 
diu. La temporada passada el Badalona 
va caure davant el Cerdanyola en aquesta 
primera ronda. “Intentarem millorar”, diu 
Manolo González.
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El jove badaloní Iker Alfonso va assolir la medalla

Toni Santiago - redaccio@diaridebadalona.compoliesportiu

Bronze per a l’ASJUBA en el 
5è Trofeu Bushido de Judo

Els judokes badalonins de l’As-
sociació Judo Baetulo van dis-

Foto: ASJUBA

De cara a la propera temporada, els 
Badalona Dracs comptaran amb un 
nou col·laborador, i es tracta de la 
coneguda pàgina de Facebook, ‘Tú 
no eres de Badalona sino...’, que el 
seu logotip apareixerà en el material 
oficial de l’equip badaloní de futbol 
americà, com els cascs dels juga-
dors. L’objectiu principal d’aquest 

Els Badalona Dracs 
tindran un nou 
col·laborador

putar el cinquè Trofeu Bushido, 
el passat diumenge 12 de juny 

a Barcelona, amb la participació 
dels joves Iker Alfonso i Carlos 
Benavente, que per a ser nens d’11 
anys ja tenen molta experiència 
acumulada amb molts combats 
a sobre. Tots dos van disputar la 
competició amb el sistema de lli-
gues, i Alfonso va guanyar tots els 
combats de la seva lliga per Ippon 
(màxima puntuació) per després 
perdre a les semifinals i quedar-se 
amb la medalla de bronze. Per la 
seva part, Benavente no va tenir la 
mateixa sort, després de guanyar 
un combat i d’una errada arbitral 
en el segon no va poder arribar a 
semifinals, quedant-se així amb la 
quarta posició. En aquesta ocasió 
els dos joves judokes van estar 
dirigits per David Pesado, fent 
les tasques d’entrenador i des-
tacat alumne del professor Jordi 
García.

acord és fomentar aquest esport a la 
ciutat, com així fer difusió de les crò-
niques dels partits a través de la pàgi-
na de Facebook. A més a més, s’ofe-
riran ofertes exclusives per a totes les 
persones que segueixen la pàgina i 
es faran sorteigs dels productes de 
‘Tú no eres de Badalona sino..’ amb 
la imatge dels Badalona Dracs.
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Els tres tècnics que han jugat a Copa Catalunya aquesta temporada expliquen per què

Copa Catalunya és una competi-
ció tan atractiva com exigent i té 
alguna cosa especial que fa que 
els equips que no la juguen hi 
vulguin estar, els que han perdut 
la categoria hi vulguin tornar i els 
que l’han mantinguda lluitin per 
seguir-hi. Per què? Li hem pre-

El nivell dels jugadors i la competitivitat fan de 
Copa una categoria exigent però molt atractiva

guntat als tres tècnics d’equips 
badalonins que han jugat a Copa 
aquesta temporada.
Un dels principals motius és el 
nivell. “És una competició amb ju-
gadors d’alt nivell, jugadors joves 
de talent i altres que han competit 
en categories més importants i 

volen acabar a Copa la seva etapa 
esportiva. Es juga un bon bàsquet 
i això fa que sigui atractiva de 
veure i sobretot de disputar”, as-
segura el tècnic del Círcol Catòlic, 
Víctor Carrasco. 
A més, segons Sergi Vives, entre-
nador del Sant Josep “és una lliga 
molt competitiva perquè el nivell 
de tots els equips és molt igualat 
i el fet que tots ens coneixem fa 
que sigui una competició atrac-
tiva per jugar”. Per Pere Garcia, 
entrenador aquesta temporada de 
la Minguella, també creu que “el 
fet que tots els jugadors es cone-
guin fa que sigui especial, però a 
més, el sistema de competició fa 
que cada setmana hi hagi alguna 
cosa en joc”.
Tot plegat fa de la categoria una 
competició molt exigent i els 
tres equips ho han patit de ma-
nera diferent. El Sant Josep s’ha 

Derbi entre el  Sant Josep i el Círcol  / Foto: Diari de Badalona

quedat a un pas de la final a 4. El 
13-0 d’inici a la primera volta és 
“gairebé impossible de repetir”, i 
mantenir el nivell va ser compli-
cat. “Ens vam quedar una mica 
estancats en el joc i no vam ser 
capaços de jugar de forma brillant 
i amb sentit, i això ens va distan-
ciar dels rivals directes. Van ser 
dos partits dolents, contra Círcol i 
Granollers, els que ens van deixar 
sense la segona plaça”, assegura 
Sergi Vives. Tot i així, la tempora-
da ha estat bona ja que “la pitjor 
classificació ha estat un tercer lloc 
i costa molt mantenir la regularitat 
per estar a dalt els nou mesos”. 
El bàsquet average va obligar el 
Círcol ha jugar el play off per la 
permanència i va perdre la cate-
goria en el tercer i definitiu partit. 
Víctor Carrasco explica que “al 
final són petits detalls en diferents 
partits, on la diferencia és míni-

ma, els que et penalitzen al final 
de temporada. A més, jugar un 
play off com aquest és “molt dur 
mentalment, sobretot per un equip 
jove amb poca experiència a la ca-
tegoria. El saber estar i l’experièn-
cia a pista et donen un plus que 
pot fer decantar la balança”.
També la cua de la taula és molt 
exigent i molt difícil sortir del 
descens quan hi entres, com li ha 
passat a la Minguella. Per Pere 
Garcia “les dinàmiques són molt 
importants per seguir lluitant i 
creixent i també ho és jugar amb 
un somriure a la cara. Quan es 
perd això tens un problema”. Les 
lesions també són determinants a 
Copa i estar “7 mesos sense els 
dos referents ofensius i 5 sense 
el pivot més físic afecta el treball 
setmanal. I a Copa, si no estàs al 
100% els 30 partits no assoleixes 
l’objectiu”. 

“Tot el que hem aconseguit és per Badalona, no 
només nostre. Diumenge totes morirem al camp”
Xènia Royo s’ha recuperat en temps rècord d’una greu lesió per ajudar el Seagull a pujar

Diumenge a Montigalà (12h), el CE Sea-
gull afronta una cita amb la història en 
el partit de tornada de l’eliminatòria d’as-
cens contra la UD Tacuense. Una victòria 
duria les gavines cap a la Superlliga, fita 
impensable a principis de temporada. 90 
minuts decidiran si Badalona té un equip 
en la màxima categoria del futbol femení 
estatal. Per arribar fins aquí, les jugadores 
blaves no han deixat de superar-se al llarg 
de l’any, demostrant un caràcter admirable. 
Sens dubte, la història de la central Xènia 
Royo (1995) és el millor exemple per ex-
plicar la increïble força interna de les ‘gue-
rreres’ de Ferrón. La defensa formada a 
l’Espanyol estava descartada pel play-off, 
després de trencar-se un os de la mà, però 
el seu compromís amb l’equip l’ha dut a 
completar una recuperació rècord marcada 
pel dolor. Ara, Xènia Royo vol l’ascens.

Què la va fer venir al CE Seagull?
Al Barça ‘B’ hi estava molt bé. Et senties 
com més professional, però vaig decidir 
canviar. A banda d’estar a prop de casa, 
el factor que em va motivar més per fitxar 
pel Seagull va ser l’entrenador que va aga-
far l’equip el curs passat. L’havia tingut a 
l’Espanyol i teníem molta confiança. Aquí 
també m’he retrobat amb companyes de 
l’Espanyol. Crec que el canvi ha sortit bé. 

Jordi Ferrón les ha sorprès en positiu 
per la seva forma d’entrenar?
Personalment, he de reconèixer que el dia 
que es va presentar amb l’equip jo no el 
coneixia. Al principi, per mi era estrany 
que un jugador professional ens entrenés, 
però després ho assimiles i acabes apro-
fitant tota la seva experiència per millorar. 
Quan jugava, en Jordi va viure situacions 
com la nostra. Això crec ens servirà.

Què ha aportat al vestidor l’arribada 
de Ferrón a la primera plantilla?
Jo crec que ha aconseguit mantenir el cli-
ma de bon ambient que ja teníem i reforçar 
la nostra confiança. S’ha esforçat molt per 
fer-nos veure que podíem comptar amb ell 
per a qualsevol cosa, fos relacionada amb 
el futbol o no. També he de dir que en els 
entrenaments treballem molt, igual que 
la temporada passada. Diria que aquesta 
dinàmica de treball i de constància és la 
que ens ha fet assolir els bons resultats.

L’estil de joc del Seagull s’assembla 
molt a com jugava Ferrón quan esta-

va en actiu. Li havien comentat?
Concretament això no. Però a vegades ens 
diu que som igual que l’Atlètic de Madrid 
del Cholo Simeone. Nosaltres ens quedem 
una mica sorpreses, però, si ho penses 
una mica, no tenim un estil que s’assembli 
al del Barça. No som un equip que toqui i 
toqui i que sempre tingui la possessió. Ens 
caracteritzem per ser un bloc molt defensiu  
on totes les jugadores mantenen l’ordre i 
estan juntes. Després, intentem fer el que 
podem en atac, però estic convençuda que 
aquest ordre és el que ens ha dut on som.
 
Per vostè, personalment, el camí cap 
al play-off no ha estat senzill... 
És cert. Fa uns dos mesos vaig caure en 
un entrenament i, després de passar per 
urgències, em van diagnosticar un tren-
cament d’escafoide. El pronòstic era que 
hauria d’estar vuit setmanes amb un guix i, 
per tant, quedava totalment descartada pel 
play-off d’ascens. De fet, encara ara hauria 
de seguir portant el braç enguixat. 

I com ho va fer per ser capaç de re-
cuperar-se en un temps rècord? Psi-
cològicament com ho va gestionar?
Jo només tenia una cosa al cap. Havia de 

jugar sí o sí. Sabia que l’oportunitat que te-
nim és molt difícil que es repeteixi. Recor-
do estar esperant en un box de l’hospital i 
escoltar el metge com deia que m’haurien 
d’enguixar el braç. Jo mai m’havia lesio-
nat de tanta gravetat. Quan els doctors 
em van comunicar que hauria d’aparcar el 
futbol fins després de l’estiu, només podia 
plorar i abraçar-me al meu pare. No m’ho 
podia creure. Al final, al costat de la famí-
lia, vam trobar una solució. El guix em va 
durar cinc dies i vaig començar un trac-
tament amb cèl·lules mare. M’havia de fer 
puncions dos cops per setmana. La veritat 
és que el dolor que calia aguantar era ho-
rrorós, però m’era igual. Inclús tres dies 
després de trencar-me l’os ja vaig venir al 
gimnàs del camp a entrenar. Jo volia jugar 
com fos i no m’importava haver de patir. 

Per l’equip va ser una motivació veu-
re com lluitava per recuperar-se?
Suposo que una mica sí. Les companyes 
es van portar genial des del minut u. En 
el primer partit que em vaig perdre em van 
preparar un cartell per donar-me ànims. 
La veritat és que sempre m’he sentit molt 
recolzada, tot i que sabia que ningú em 
podia donar el que jo volia: la recuperació.

Com va gestionar Ferrón la seva tor-
nada, tenint en compte que és una 
peça clau dins de la defensa?
Sempre m’ha fet costat. Tot i que mai vaig 
deixar d’entrenar, era conscient que em 
mancava ritme de competició. A més, em 
va costar superar la por a què em donessin 
un cop. La veritat és que Ferrón sempre em 
deia que arribaria i que no parés de lluitar.

Tota la ciutat està pendent del Sea-
gull. Això pot ser un factor de pressió 
o bé de motivació per la plantilla?
Totalment motivador. Crec que a princi-
pis de temporada ningú esperava això. 
Simplement volíem mantenir la catego-
ria. Ara cap de les jugadores vol que 
aquest somni s’acabi. Ningú vol desper-
tar. És espectacular la gent de Badalona 
que s’ha mobilitzat. Diumenge, espero 
veure Montigalà a rebentar. L’afició ha 
de ser el dotzè jugador. Jo he estat a 
Primera, però no hi ha res com sortir a 
un camp i veure a centenars de persones 
animant. Necessitem que la gent vingui 
i ens segueixi ajudant, perquè tot el que 
hem aconseguit és per Badalona, no 
només nostre. Prometo que diumenge 
totes morirem al camp. Ho donarem tot.

 El Seagull és a un pas de Primera / Bernat López



cultura 39Javier Torres - redaccio@diaridebadalona.comcultura38 Javier Torres - redaccio@diaridebadalona.comToni Santiago i Javier Torres - redaccio@diaridebadalona.com Del 17/06 al 22/06/2016Núm. 532

El ‘cantaor’ Miguel Poveda actuarà 
aquest divendres al Gran Sol de Llefià
El concert es podrà seguir també per una pantalla gegant

Miguel Poveda, fill predilecte de Badalona

Tot és ja a punt perquè el ‘cantaor’ badaloní 
Miguel Poveda obri aquest divendres 17 el 
Festival de Música Gran Sol, un nou esde-
veniment de ciutat que es farà amb motiu de 
les festes del barri de Sant Joan de Llefià i 
que, per primer cop en molts anys, subs-
tituirà la polèmica ‘suelta de vaquillas’ que 
fins ara organitzava l’associació de veïns 
com a acte central. Miguel Poveda és el 
cap de cartell d’un programa artístic que 
es completarà dissabte 18 amb el grup de 
rumba catalana Sabor de Gràcia i diumenge 
19, amb el quartet de flamenc Las Migas. 

Els tres concerts, gratuïts, començaran a les 
22 hores.  
L’aforament del parc del Gran Sol serà 
d’unes 3.000 persones. En tractar-se de 
concerts gratuïts no hi ha reserva de plaça, 
sinó que a mesura que la gent vagi entrant 
al recinte s’anirà acomodant a les graderies 
de l’amfiteatre del parc. A la pista inferior 
hi haurà un espai reservat per les entitats 
culturals de la ciutat i la Comissió de Fes-
tes de Badalona. Tot el recinte del parc del 
Gran Sol es tancarà per tenir regulat en tot 
moment l’accés del públic. 

Pantalla gegant per seguir el concert 
de Poveda
En el cas del concert de Miguel Poveda, i da-
vant la previsió d’una assistència massiva de 

públic, s’instal·larà una pantalla gegant a l’ex-
terior de l’amfiteatre perquè totes aquelles per-
sones que no puguin entrar al recinte tinguin 
l’oportunitat de seguir el concert en directe.

Gran Sol, el nou ‘Teatre Grec’ de Badalona
EL GOVERN REFORMARÀ L’AMFITEATRE DEL GRAN SOL PER A 
ESTABLIR UNA PROGRAMACIÓ CULTURAL

La regidora de Cultura, Laia Sabater, ha 
explicat que “la intenció és que a partir de 
la propera temporada cultural, que s’ini-
ciarà aquest mes de setembre, el parc 
del Gran Sol es converteixi en el teatre 
grec badaloní on la ciutadania hi vagi per 
veure grans espectacles”. Durant aquest 
mandat, el govern portarà a terme treballs 
de remodelació i adequació del parc del 
Gran Sol, en especial del seu amfiteatre, 
perquè pugui acollir espectacles de gran 
format de forma periòdica. En concret 
s’arranjaran els accessos i es facilitarà la 
mobilitat del recinte. També es valorarà 
la possibilitat d’ubicar-hi un escenari de 

forma permanent. El president de l’As-
sociació de Veïns de Sant Joan de Llefià, 
Jordi Mesas, s’ha mostrat “molt satisfet 
amb la programació músical d’aquest 
festival, que es convertirà en un dels 
plats forts de les festes del barri que 
sempre fem al voltant de Sant Joan”. 
“L’Associació de Veïns està molt il·lu-
sionada amb el projecte que ha presen-
tat el govern i que vol convertir el parc 
del Gran Sol en un equipament cultural 
de primera línia amb una programació 
estable. És un projecte molt ambiciós 
que beneficiarà al barri i a la resta de la 
ciutat”, ha afegit.

Presentació dels concerts / Ajuntament

Volen que es rodin escenes a Dalt la Vila

El web municipal de participació 
en el que es poden fer propostes 
i votar projectes per a incorporar 
al Pla d’Actuació Municipal i al 
pressupost d’inversions és obert 
des de fa dies i la gent ha co-
mençat a llançar les seves idees 
i a donar suport a algunes que ja 
hi són. Es poden trobar algunes 
tan normals, com ara referents a 
voreres o ajudes als veïns, i d’al-
tres més curioses.
Entre les que criden l’atenció, 
destaca una que, de ben segur, 
recolzarien molts badalonins: 
promoure la gravació d’algunes 
escenes de la mediàtica i mun-
dialment famosa sèrie Game of 
Thrones al barri de Dalt la Vila. 
Els més aficionats a la sèrie bé 
saben que la seva producció 
ha portat els darrers anys als 
Lannister, Stark i companyia a 
indrets de Catalunya com ara 

Demanen portar a Badalona 
‘Game of Thrones’

Girona. En Miguel, doncs, pro-
posa intentar atraure el rodatge 
“per promocionar la ciutat”, ja 

que, creu, “suposaria un efecte 
crida al turisme”. Coses de la 
participació.

Jon Snow, personatge de Game of Thrones

Ramon Casas i la 
seva relació amb 
Anís del Mono
El Museu de Badalona inaugura 
aquesta setmana una petita ex-
posició sobre la figura del dis-
seny del mono del reconegut anís 
badaloní, a l’entorn del concurs 
de cartells convocat el 1897 per 
Anís del Mono i guanyat per Ra-
mon Casas. La iniciativa té lloc 
amb motiu del 150è aniversari 
del naixement de Ramon Casas, 
gracias al Museu de Badalona 
i el Museu Abelló de Mollet del 
Vallès. “Mono i mona” és el lema 
que Ramon Casas va utilitzar per 
titular un dels quatre projectes que 
va presentar al concurs de cartells 
que Vicenç Bosch Grau –propieta-
ri de l’Anís del Mono– va convocar 
a final de l’any 1897, i correspon 
precisament al que va guanyar el 
primer premi. El concurs de l’Anís 
del Mono va fer història gràcies al 
geni artístic de Ramon Casas, de 
qui commemorem el 150è ani-

versari del naixement, però també 
gràcies al geni publicitari de Vi-
cenç Bosch, nascut fa 171 anys, 
que és qui el va fer possible.
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